
Schriftelijke vragen conform art. 36 van het Reglement van Orde voor vergaderingen en 
andere werkzaamheden van de raad gemeente Amstelveen

Aanleiding: Uitkeringsaanvragen ten tijde van de Coronacrisis

De komende periode zullen er door de coronacrisis meer mensen aankloppen bij de 
gemeente voor een inkomensvoorziening. Daartoe heeft het Rijk uitzonderlijke maatregelen 
genomen. Doel hiervan is om naast gezondheid ook banen en inkomens te beschermen

Het college van Amstelveen volgt de landelijke richtlijnen van het Rijk voor ondernemers en 
ZZP-ers. Daarnaast zullen er ook reguliere aanvragen voor een bijstandsuitkering worden 
gedaan. De SP heeft geconstateerd dat er ongelijkheid is ontstaan tussen reguliere 
aanvragen en aanvragen van ondernemers en ZZP-ers. Dat is in strijd met artikel 1 van de 
grondwet. Daarom hebben wij de volgende vragen aan het college:

1) ZZP-ers en ondernemers kunnen digitaal een aanvraag doen door met hun Digi-D in 
te loggen. Mensen die een reguliere aanvraag doen niet. Is het college het eens met 
de SP dat het nu in deze tijden van crisis en voor bescherming van burgers zij via 
Werk.nl een uitkering moeten kunnen aanvragen? Zo nee, waarom niet?

2) Blijkbaar worden bijstandsaanvragen in eerste instantie telefonisch behandeld waarna
de aanvragers twee keer naar het raadhuis moeten komen om een aanvraagpakket 
op te halen en om daarna de stukken aan te leveren Waarom moeten mensen die 
bijstand aanvragen twee keer fysiek naar het raadhuis komen en blootgesteld worden
aan infectiegevaar en ondernemers/ZZP-ers niet? Waarom kunnen zij het 
aanvraagpakket niet thuis gestuurd krijgen?

3) Waarom staat er op de website van de gemeente geen actuele informatie voor 
mensen die een bijstandsuitkering aanvragen? Wat is er veranderd door de 
coronacrisis? Hoe zit het bijvoorbeeld met de sollicitatieplicht in deze crisisperiode? Of
de verplichting zich aan te melden bij uitzendbureaus? Gaat het college de benodigde
informatie zo spoedig mogelijk op de website plaatsen? Zo niet, waarom niet?

4) Ondernemers en ZZP-ers krijgen uiterlijk 4 weken na aanvraag te horen wat er is 
besloten over hun aanvraag. Dit is oneerlijk ten opzichte van de mensen die een 
reguliere aanvraag doen en vaak 8 weken moeten wachten op een besluit. Kan het 
college er zorg voor dragen dat dit gelijk wordt getrokken door ook deze aanvragen 
binnen 4 weken af te handelen?

5) Op basis van informatie die de SP heeft gekregen blijkt dat aanvragen voor een 
bijstandsuitkering telefonisch kunnen worden afgewezen. Dit is onrechtmatig. 



Bovendien is uit een technische vraag aan de afdeling Werk en Inkomen gebleken 
dat het een bewuste keus is van het college om reguliere aanvragen telefonisch af te 
wijzen. Aanvragers krijgen geen voorlichting dat ze bij een telefonische afwijzing het 
recht hebben om alsnog een aanvraag in te dienen.                                                

In het kader van het gelijkheidsbeginsel, zorgvuldigheidsbeginsel en het 
motiveringsbeginsel blijkt dat het college van Burgemeester en wethouders een 
duidelijk onderscheid maakt tussen mensen met verschillende achtergronden.

Conform de algemene wet bestuursrecht artikel 2:4, eerste lid zegt dat het 
bestuursorgaan zijn taak vervult zonder vooringenomenheid en onder 
Artikel 1:3 – 1  AwB dat onder een besluit wordt verstaan een schriftelijke beslissing 
van een bestuursorgaan inhoudende een publieksrechtelijke rechtshandeling en 
onder artikel 1:3 – 2 AwB dat onder een beschikking wordt verstaan een besluit dat 
niet van algemene strekking is, met inbegrip van de afwijzing van een aanvraag 
daarvan. Gaat het college er zorg voor dragen dat álle aanvragers een beschikking 
thuis gestuurd krijgen waarin het genomen besluit staat vastgelegd en wordt 
toegelicht? Zo niet, waarom niet? 

6) Is het college het met de SP eens dat een toets op rechtmatigheid van de aanvraag 
óf voor iedereen moet gelden of voor iedereen achterwege moet worden gelaten? 
Ook hierin is er  ongelijkheid tussen ondernemers/ZZP-ers en reguliere aanvragers

7) Is het college bereid om de informatie voor aanvragers van bijstand op de website 
zodanig aan te passen dat álle voor hen relevante informatie vermeld staat? 
Bijvoorbeeld informatie over het recht op een voorschot ingaande op de dag van de 
aanvraag? Zo niet, waarom niet?

8) Is het college bereid te kijken naar de maatregelen zoals Rotterdam die heeft 
genomen ten aanzien van uitkeringsaanvragen? Daar worden alle uitkeringen 
versneld afgehandeld voor iedereen en niet alleen voor ondernemers. Is het college 
bereid dit model ook in Amstelveen in te voeren? Zo nee, waarom niet?  
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